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Protokół Nr V/2024 
z sesji Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz 

odbytej w dniu 25 września 2024 r. 
 
 
 
Sekretarz Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz Pan Adam Wolski otworzył  
o godz. 1800 V Sesję Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz oraz powitał obecnych na sali 
Przewodniczącego Rady Gminy Kwilcz Pana Martina Halasza i Wiceprzewodniczącą Rady 
Gminy Kwilcz Panią Renatę Mizerę, którzy byli gośćmi specjalnymi podczas tej sesji, 
Sekretarza Gminy Pana Daniela Kozubowskiego, radnych, gości, pracowników Urzędu oraz 
członków Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Sekretarz Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz poinformował, iż zgodnie z brzmieniem  
§ 23 Statutu Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz uchwały Młodzieżowej Rady Gminy 
zapadają zwykłą większością głosów, w obecności co najmniej połowy ustawowego składu 
Młodzieżowej Rady, zaś na podstawie listy obecności radnych na sesji (obecnych na sali  
w chwili otwarcia sesji: 5 radnych), stwierdził, iż Młodzieżowa Rada Gminy Kwilcz jest 
władna do podejmowania prawomocnych uchwał i wniosków. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady poinformował, że protokół z IV sesji był dostępny 
na stronie internetowej oraz przesłany radnym za pośrednictwem poczty elektronicznej. 
Protokół został także sprawdzony przez prowadzącego. Uwag do protokołu nie zgłoszono i 
protokół przyjęto przez aklamację.  

Zawiadomienie o zwołaniu sesji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Do proponowanego porządku obrad nie zgłoszono uwag i  kontynuując obrady Sekretarz 
Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie protokołu z poprzedniej 
sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad, ewentualne wnioski do porządku. 
3. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady z działaności międzysesyjnej. 



4. Konkurs „Odkryj Swój Skarb 2024” – relacja z działań i prezentacja oraz organizacja 
spotkania podsumowującego. 

5. Sprawozdanie z przeglądu szlaków rowerowych na terenie Gminy Kwilcz. 
6. Wniosek do Funduszu Sołeckiego na 2025 rok – wiata dla młodzieży. 
7. Omówienie zbiórki na renowację nagrobków Powstańców Wielkopolskich. 
8. Przedstawienie planu pracy Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz na ostatni miesiąc 

kadencji. 
9. Wolne wnioski i informacje. 
10. Sprawy organizacyjne i bieżące Młodzieżowej Rady. 
11. Zakończenie obrad. 

 
Porządek obrad przyjęto jednogłośnie (5 głosów „za”). 
 

Ad. 3. 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz stanowi 
załącznik nr 4 do protokołu. 

Odczytano sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 

Ad. 4. 

P. M. Lehmann poinformował, że działania w ramach tego konkursu muszą zakończyć się do 
30 września. Następny istotny termin to 6 października. Narodowe Centrum Kultury wymaga, 
aby do tego dnia przygotować relację z działań oraz dołączyć do tego dokumentację 
fotograficzną. Dodał, że odbędzie się spotkanie podsumowujące. Udało się to zorganizować 
na naszym terenie dzięki współpracy ze Stowarzyszeniem „Nasz Kwilcz” oraz Kwileckim 
Centrum Kultury. Nocleg dla wszystkich grup zostanie zlokalizowany w Sierakowie. Będzie 
to maksymalnie 35 osób, które przyjadą do nas z różnych stron Polski. Podczas pobytu od 
czwartku do niedzieli zostaną zaprezentowane wszystkie projekty. Wówczas organizatorzy 
konkursu powołają komisję i wybiorą, które z projektów otrzymają nagrody. Pula to 20 tys. 
zł. Poinformował, że w spotkaniu podsumowującym wezmą udział: Julia Wesoły, Jan 
Spychała, Kajetan Lehmann i Adam Wolski. Zapytał czy ktoś jeszcze deklaruje swój udział w 
spotkaniu w dniach 17-20 października; Wszystkie koszty pokrywa Narodowe Centrum 
Kultury. Dzięki temu udział w spotkaniu jest bezpłatny. Regulamin określa, że z każdej grupy 
mogą wziąć udział 4 osoby. Natomiast ze względu na fakt, że jesteśmy gospodarzami 
wydarzenia mamy możliwość zgłoszenia wszystkich osób, które brały udział w pracach nad 
projektem „Klejnoty Ziemi Kwileckiej”. Następnie przedstawił filmik, który był zgłoszeniem 
MRG do projektu. Zaproponował, aby radni przygotowali prezentację do przedstawienia 
podczas bloku podsumowującego. Członkowie MRG przedstawili wykonane przez siebie 
zdjęcia w ramach konkursu. 

Regulamin konkursu „Odkryj Swój Skarb” VI edycja 2024 stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 



Wzór sporządzenia relacji z realizacji działań w II etapie konkursu „Odkryj Swój Skarb” 
2024 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Regulamin uczestnictwa w wyjazdowym spotkaniu podsumowującym w dniach 17-
20.10.2024 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Program spotkania podsumowującego „Odkryj Swój Skarb” stanowi załącznik nr 8 do 
protokołu. 

Ad. 5. 

P. K. Lehmann poinformował, że większość szlaków była w dobrym stanie. Jedynie fragment 
zielonego szlaku prowadzący z Leśnika do Mościejewa był nieprzejezdny. Na trasie znajduje 
się powalone drzewo. Sama droga jest w takim stanie, że przejazd jest utrudniony. Szlaki 
generalnie są oznaczone. Trasa stanowi bezpieczną alternatywę dojazdu do Mościejewa. W 
ten sposób można uniknąć mało bezpiecznej jazdy rowerem wzdłuż głównej drogi.  

P. Spychała zwrócił uwagę, że większość szlaków jest zaniedbana pod względem zarośnięcia. 
Pewnie jest to spowodowane faktem, że szlaki są mało uczęszczane.  

P. K. Lehmann dodał, że część szlaków znajduje się na granicy gmin. Inne z kolei łączą się ze 
sobą. Dlatego ciężko określić do kogo konkretnie należy dany fragment.  

P. Spychała wskazał, że przy ulicy Gumnej, obok boiska mieści się kącik rowerowy. Znajdują 
się tam oznaczenia wszystkich pobliskich szlaków rowerowych.  

Ad. 6. 

P. Spychała powiedział, że członkowie MRG próbowali zawalczyć o tę wiatę. Został 
przygotowany kosztorys wiaty oraz miejsca na ognisko na Placu Tylkowskiego. Niestety nie 
udało się zaplanować na ten cel środków. Zwrócił uwagę, że na terenie Placu nie ma kamer. 
Dlatego wspólnie postanowiono, że najpierw należałoby zająć się monitoringiem. Propozycja 
wiaty sama w sobie nie została odrzucona, a raczej przełożona w czasie. Kosztorys opiewał 
na kwotę około 20 tys. zł, w tym ok. 17 tys. zł z przeznaczeniem na wiatę oraz 3-4 tys. zł na 
stworzenie miejsca na ognisko.  

Ad. 7. 

P. Wolski poinformował o zamiarze przeprowadzenia zbiórki na renowację nagrobków 
Powstańców Wielkopolskich na kwileckim cmentarzu na prośbę Pani Katarzyny Piątek, która 
rozmawiała z kamieniarzem Panem Krzysztofem Smorawskim z Pniew na temat kosztów 
renowacji dwóch pomników – Władysława Cieplińskiego i Leona Kaisera. Koszt odnowienia 
płyty jednego to 1.200,00 zł a cały nowy pomnik to koszt 2.300,00 zł. 

P. M. Lehmann dodał, że rozmawiał na ten temat z księdzem proboszczem, który nie ma 
żadnych przeciwwskazań jeśli chodzi o zorganizowanie zbiórki. Warto spróbować 
zorganizować takie zbieranie funduszy.  



P. Janik zapytał czy byłaby to jednodniowa akcja; 

P. M. Lehmann potwierdził. Uzupełnił, że byłaby zorganizowana 1 listopada. W akcję 
zaangażuje się również wolontariat szkolny.  

P. Kozubowski wskazał, że warto nagłośnić zbiórkę już wcześniej. Dodał, że w Luboszu 
corocznie jest prowadzona zbiórka przez jedno ze Stowarzyszeń i cieszy się powodzeniem.  

P. Spychała zaproponował, aby zwrócić się z prośbą do księdza proboszcza o zamieszczenie 
informacji o zbiórce w ogłoszeniach parafialnych. 

Ad. 8. 

P. M. Lehmann zaproponował, aby w październiku odbyła się pożegnalna sesja w związku  
z końcem kadencji MRG. Przypomniał o dotąd niezrealizowanej propozycji Przewodniczącej 
Julii Kawki, czyli wyjeździe do Wronek na spotkanie z członkami prężnie działającej  
MRMiG Wronki i organizacji spotkania roboczego w kinie. 

Ad. 9. 

P. Wolski poinformował, że artykuł do wrześniowego numeru Informatora Kwileckiego  
o działalności MRG w III kwartale 2024 roku przygotowuje Stanisław Sokółka. 

Ad. 10. 

P. Kozubowski poinformował, że kadencja MRG kończy się w październiku. Zgodnie ze 
Statutem na początku przyszłego tygodnia Pan Wójt wyda Zarządzenie określające 
harmonogram naboru. Zostanie to podane do publicznej wiadomości.   

P. Halasz podziękował członkom MRG za zaangażowanie. Dzięki temu możliwe było 
reaktywowanie działalności MRG w Gminie Kwilcz. Ostatnie takie działania były 
podejmowane około 20 lat temu. Tamtejsza MRG przeobraziła się później w Stowarzyszenie 
eNUS. Jednym z wydarzeń przez nich organizowanych był cykliczny zlot kapel i wiele 
innych inicjatyw takich jak na przykład prowadzenie WOŚP. Zauważył, że dzisiaj nie każdy 
ma odwagę, żeby działać. Tym bardziej cieszy się, że pojawiła się taka młodzież, która chce 
reprezentować swoje środowisko w samorządzie. Zwrócił uwagę, że funkcjonujące na 
naszym terenie stowarzyszenia mają sprecyzowane cele, natomiast MRG ma szersze 
spojrzenie i wychodzi poza te obszary działania. MRG może zająć się każdą dziedziną. Warto 
ten głos młodych wykorzystywać. Zgodził się, że wiata, o którą wnioskuje MRG jest 
potrzebna. Tylko warto to uporządkować i poukładać w czasie pod względem właśnie 
monitoringu czy oświetlenia. Wszystko opiera się przede wszystkim także o kwestię 
finansową. Dodał, że potrzeba takich osób w kolejnej kadencji MRG, aby móc kontynuować 
rozpoczęte teraz tematy.  

P. Mizera zauważyła, że członkowie MRG tej kadencji mają już doświadczenie i warto to 
wykorzystać. Dzięki temu osoby dopiero rozpoczynające swoją przygodę z samorządem mają 
od kogo się tego uczyć.  

 



Ad. 11. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 1950 Sekretarz Młodzieżowej Rady podziękował za 
udział i zamknął V sesję Młodzieżowej Rady Gminy Kwilcz. 
 
 
Protokolant:  
Zuzanna Wrembel 
                                  
                                       
               Sprawdzający protokół opiekun MRG: ……………….………… 
                           Marcin Lehmann 
 
 
                                  Sekretarz Młodzieżowej Rady Gminy: ………………………… 
                                                                                                        Adam Wolski 
 


